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4- IMPULS I CONTROL DE 

L'ACCIÓ POLÍTICA DEL GOVERN 

4.4.1 Preguntes 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 26 de febrer 

del 2020, ha examinat les preguntes amb resposta 

escrita del Govern presentades per la M. I. Sra. 

Susanna Vela Palomares, consellera general del 

Grup Parlamentari Socialdemòcrata, per escrit de 

data 19 de febrer del 2020, relatives al percentatge 

de cesàries practicades a Andorra el passat 2019 i 

d’acord amb els articles 18 i 130 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-les a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 128). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 26 de febrer del 2020 

Roser Suñé Pascuet  

Síndica General 

Molt Il·lustre Senyora, 

La sotasignada, Susanna Vela Palomares, consellera 

general del Grup Parlamentari Socialdemòcrata, 

d’acord amb el que disposen els articles 130 i 

següents del Reglament del Consell General, formulo 

les preguntes següents perquè, en el millor termini, el 

Govern presenti, per escrit, les respostes 

corresponents. 

Preguntes que es formulen relatives al percentatge 

de cesàries practicades a Andorra el passat 2019 

Hem conegut que, al 2019, quatre de cada deu 

naixements que hi ha a Andorra són per cesària. 

Aquest percentatge es troba molt per sobre de la 

taxa ideal que marca l'Organització Mundial de la 

Salut, que oscil·la entre el 10 i el 15%. L'any passat a 

Andorra es van comptabilitzar 467 parts, el 40,9% 

dels quals va ser per cesària. 

Al respecte de l’exposat es formulen les preguntes 

següents: 

1. Quin són els motius objectius que expliquen 

aquesta taxa elevada de cesàries practicades a 

Andorra? 

2. Quina és la valoració oficial per part de Ministeri 

de Salut i del SAAS al respecte? 

3. Quines accions s’han impulsat des del Ministeri de 

Salut i des del SAAS per reduir el nombre de 

cesàries practicades?  

4. Quins són els percentatges de cesàries es 

practiquen per cada facultatiu respecte del total de 

cesàries practicades?  (No es requereixen dades 

nominals). 

5. Es porta a terme algun tipus de control i 

seguiment dels i les facultatius/ves i del nombre de 

cesàries que realitzen al llarg de l’any? 

6. Per què, a la vista dels resultats, aquestes accions 

no sembla que hagin tingut els efectes desitjats ? 

7. Ministeri de Sanitat té previst un anàlisi d’aquesta 

situació i confegir un pla per rebaixar aquesta taxa 

elevada? 

8. En quin estat es troba el projecte de col·laboració 

amb l’Hospital Clínic de Barcelona perquè els 

obstetres del Clínic que fan guàrdies a Andorra 

consolidin la seva presència a l’Hospital Nostra 

Senyora de Meritxell i que el ginecòleg assalariat del 

SAAS pugui fer formacions a l’esmentat centre ? 

9. Quin és el paper de les llevadores en l’assistència 

als parts, quantes són les llevadores que els 

practiquen i en quants parts?  

10. Aquestes professionals sanitàries estan rebent o 

es preveu que rebin les formacions per part del 

centre de referència esmentat? 

Andorra la Vella, 19 de febrer del 2020 

Susanna Vela Palomares  

Consellera General  

Grup Parlamentari Socialdemòcrata 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 26 de febrer 

del 2020, ha examinat les preguntes amb resposta 

escrita del Govern presentades per la M. I. Sra. 

Carine Montaner Raynaud, consellera general del 

Grup Parlamentari Terceravia + Unió Laurediana + 

Independents, per escrit de data 20 de febrer del 

2020, relatives al transport sanitari i d’acord amb 

els articles 18 i 130 del Reglament del Consell 

General ha acordat admetre-les a tràmit i ordenar la 

seva publicació, (Reg. Núm. 139). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 26 de febrer del 2020 

Roser Suñé Pascuet  

Síndica General 

A M. I. Sindicatura, 

La sotasignada, M. I. Carine Montaner Raynaud 

consellera general del Grup Parlamentari Terceravia-

Unió Laurediana, d’acord amb el que disposa el 

capítol IV del reglament del Consell General, 


